

N A T O ———— O T A N

SERVICE DE PRESSE

PRESS SERVICE

NATO/OTAN, 1110 Brussels/Bruxelles • Tel.: 728 41 11 - Telex: 25-599
Telefax/Télécopieurs: 728 50 57 - 728 50 58

PRESS RELEASE (92)45

1 June 1992

APPOINTMENT OF ADMIRAL PAUL D. MILLER, U.S. NAVY,
TO SUCCEED ADMIRAL LEON A. EDNEY AS
SUPREME ALLIED COMMANDER, ATLANTIC

The NATO Defence Planning Committee today appointed Admiral Paul D. Miller, U.S. Navy, to succeed Admiral Leon A. Edney as Supreme Allied Commander, Atlantic.

The Committee has agreed with great regret to release Admiral Edney from his assignment as Supreme Allied Commander, Atlantic. They expressed to Admiral Edney, in the name of the governments represented in the Committee, lasting gratitude for his distinguished service.

The Committee requested that the President of the United States of America nominate an officer of the United States Armed Forces for appointment by the Committee as Supreme Allied Commander, Atlantic, to succeed Admiral Edney. In response to this request, the President of the United States informed the Committee of his nomination of Admiral Paul D. Miller for consideration by the Committee as successor to Admiral Edney. Admiral Miller is now serving as Commander in Chief, US Atlantic Fleet.

The transfer of command will take place in June 1992.

COMMUNIQUE DE PRESSE (92)45

1er juin 1992

NOMINATION DE L'AMIRAL PAUL D. MILLER (FORCES NAVALES AMERICAINES)
AU POSTE DE COMMANDANT SUPREME ALLIE DE L'ATLANTIQUE
EN REMPLACEMENT DE L'AMIRAL LEON A. EDNEY

Le Comité des plans de défense (DPC) de l'OTAN a nommé ce jour l'amiral Paul D. Miller (Forces navales américaines) Commandant suprême de l'Atlantique, pour remplacer l'amiral Leon A. Edney.

A grand regret, le Comité avait accepté de libérer l'amiral Edney de ses fonctions de Commandant suprême allié de l'Atlantique. Au nom des gouvernements qu'il représente, il lui avait exprimé sa profonde et durable gratitude pour les éminents services qu'il avait rendus.

Le Comité avait demandé que le Président des Etats-Unis d'Amérique désigne un officier des forces armées américaines pour qu'il soit nommé par le DPC Commandant suprême allié de l'Atlantique, en remplacement de l'amiral Edney. En réponse à cette demande, le Président des Etats-Unis a informé le Comité qu'il désignait l'amiral Paul D. Miller en vue de sa nomination par le DPC comme successeur de l'amiral Edney. L'amiral Miller est actuellement Commandant en chef de la Flotte américaine de l'Atlantique.

Le transfert de commandement aura lieu en juin 1992.